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Milí přátelé,
vstupujeme do adventu, který nikdo z nás asi 
ještě nezažil. Doba plná nejistoty, hodně věcí 
je zcela jinak, než jsme byli zvyklí. Kdo má rád 
zajeté koleje, tak letos ho moc nepodrží. Kdo 
je zvyklý mít všechno krásně naplánováno, 
tak ztrácí půdu pod nohama. Děti už se mož-
ná dočkají spolužáků a kamarádů. Jak to bude 
s ostatními setkáními, nevíme. Na rozdíl od jara 
se mnozí z  nás museli ve  svém okolí nečeka-
ně rozloučit s někým blízkým. Strach z nemo-
ci, strach, abych někoho nenakazil, a  zároveň 
strach, abych ty blízké nenechal v  samotě či 
opuštěnosti. Co to je za advent!? Jaké budou Vá-
noce? Vždyť zatím ani nedokážeme odhadnout, 
kolik nás bude moci být v kostele: 30, 50 nebo 
snad 100? Jak to uděláme s bohoslužbami?
Do myšlenek o současné situaci se mi připomí-
ná ten vůbec první novozákonní advent. Maria 
s Josefem se těšili, plánovali. Věřím, že i pečlivě 
chystali všechno, co je třeba připravit. A najed-
nou to všechno bylo kvůli rozmarům pana cí-
saře jinak. Vše připravené museli opustit, vydat 
se na cestu, na které nic nebylo jisté. Na jedné 
straně posvátné očekávání, že se narodí někdo 
Mimořádný, na druhé straně do poslední chvíle 
zavřené dveře a nepřijetí. Musí stačit pastýřská 
jeskyně, chlév. Nevím, co prožíval Josef, který to 
měl všechno zařizovat. Netuším, co se rozehrá-
valo v Mariině mysli a v jejím srdci. V každém 
případě se to podstatné odehrálo: Bůh přes 

všechnu tu nejistotu (a možná právě v této ne-
jistotě) přišel mezi nás. Emmanuel, Bůh s námi.
V prvním křesťanském adventu a Vánocích vi-
dím obrovskou naději pro sebe a pro nás. Bůh 
se s  námi chce a  touží setkat ne v  nostalgic-
kých vzpomínkách, ale v tom, co právě prožívá-
me. Nepřehlédněme v těch velkých starostech 
a problémech toho Maličkého, který k nám při-
chází a touží být přijat. Vytvořme mu konkrétní 
prostor v každodenní osobní či rodinné modlit-
bě a v čase, který dokážeme investovat do vzta-
hů. A ať se bude dít cokoli, buďme si jisti, že On 
přichází a je v tom s námi.
Děkuji vám všem, kteří jste během roku jakko-
li spolupracovali na společném díle ve farnosti 
a celém Salesiánském centru a  jakkoli jste ho 
podporovali. Jménem spolubratří salesiánů 
a nejbližších spolupracovníků vám přejeme ra-
dost z objevování Maličkého o těchto Vánocích 
a vědomí, že je s námi i ve všech dnech a hodi-
nách nového roku.

František 

Koronavirová opatření 
a vánoční bohoslužby? 

Mše svaté už jsou od 18. listopadu možné. Nej-
dříve byly pro 15 lidí, od 23. 11. zatím 20, od 30. 
11. snad 30 (v době vydávání Kobylístku ještě 
nebylo potvrzeno). Na ranní mše se není tře-
ba zapisovat, na večerní mše se 10 lidí může 
zapsat v kostele a další přes odkaz na farním 
webu (na večerní bohoslužbu se zatím zapi-
sujte jenom jednou týdně, pokud dva dny před 
bohoslužbou vidíte, že je ještě volno, můžete se 
zapsat častěji). Středeční dětské mše zatím ne-
jsou. Nedělní mše zatím v kostele nejsou, jen 
v 10.30 h přes stream (Youtube – Farnost Ko-
bylisy). Kostel zůstává otevřen v obvyklé časy 
(kromě času bohoslužeb. Adorace je jen do   
18 h, pak je možné se modlit růženec.)
Pondělí až sobota 7.00–7.30, 10–12 a  15–18.15 
hodin.
V neděli 7–10 a 15–19 hodin. 
Nevíme, jak se opatření budou vyvíjet. Před-
běžně počítáme, že o Vánocích navýšíme počet 
bohoslužeb. Sledujte prosím ohlášky na ná-
stěnkách a na farním webu. 

František

Výzva biskupů
Drazí bratři a sestry,
všichni cítíme, jak silně pandemie korona-
viru ovlivnila náš život. Mnozí z  vás volají 
po  větší aktivitě biskupů pro uvolnění bo-
hoslužeb. S  vládou jsme jednali mnohokrát 
a  stížnost na  neústavnost omezení bohoslu-
žeb je i u Ústavního soudu. Podali ji senátoři. 
Vás jsme vyzvali k  intenzivním modlitbám 
za  ukončení pandemie, zvláště k  modlitbám 
v rodinách a ke společné modlitbě růžence ka-
ždý večer ve 20 hodin.
Pohled na  ty z  vás, kteří onemocněli a  prošli 
těžkou zkouškou, nebo na  ty, kteří obětavě 

slouží nemocným nejen jako profesionálové, 
ale i dobrovolníci, nebo na  ty, kteří se dostali 
do ekonomických těžkostí, či vzpomínka na ty, 
kteří zemřeli, nás vede k zintenzivnění mod-
liteb, k nimž je dobré připojit i půst a al-
mužnu. Nabídněme Bohu nejen svůj čas, ale 
i sami sebe, ochotu zřeknout se svých požadav-
ků a hledat Boží vůli a třeba i osobně pomáhat 
v první linii, zvláště ti, kteří jsou mladí a zdraví.
Brněnský biskup ve své diecézi vyhlásil na čty-
ři středy dobrovolný, vědomý a  citelný půst 
za ukončení pandemie, k němuž je dobré při-
dat také almužnu na libovolný dobrý účel. To 
vše nadále ve spojení s modlitbou. 
Přidejme se k nim v celé naší zemi po prv-
ní tři středy v prosinci - 2., 9. a 16. 12.
Kéž nám mimořádný adventní půst pomůže 
otevřít srdce Bohu, kterým se necháme milo-
vat, kterého budeme milovat a kterého nechá-
me skrze sebe milovat lidi kolem nás. Nevíme, 
jak bude možné slavit Vánoce. Ukažme pře-
devším svou ochotu přijmout Boha, který 
k nám o Vánocích přichází jako Zachrán-
ce v betlémském dítěti. Když k této Lásce 
skryté v malém Dítěti budeme volat, když 
se jí zasvětíme, když si doma vystavíme 
betlém, abychom se betlémskému Dítěti 
poklonili, zakusíme Boží ochranu na sobě 
i na svých blízkých. Klanějme se mu, proje-
vujme úctu a vděčnost za sebe i jménem těch, 
kteří vděčnost neprojevují. Svěřme se jeho 
ochraně a  věřme, že Bůh ukáže své slitování. 
Nebude se dívat na naše viny a nenechá nás sa-
motné. On je Bůh věrný, i když my věrní nejsme. 
Betlémské Dítě, uctívané v našem národě taky 
jako Pražské Jezulátko, zve ke svornosti a lásce. 
Budeme-li ho milovat, naše láska změní nejen 
náš život, ale taky přemůže nenávist v mezilid-
ských vztazích. Přichází naše chvíle, abychom 
se vrátili zpět ke své první Lásce, k Bohu.
Už dnes vám přejí požehnané Vánoce a  sku-
tečnou radost z příchodu Spasitele i jeho darů

 Vaši biskupové
 Praha, 20. listopadu 2020

Telefonní číslo na kněze ve farnosti

283 029 165
Dovoláte se farnímu vikáři 

(lze volat i mimo hodiny pro veřejnost) 

Osobní schůzku s knězem je 
lepší domluvit předem telefonicky nebo 

mailem farnost.kobylisy@sdb.cz

Farní kancelář
hodiny kněze pro veřejnost

Pokud chcete něco prohovořit s knězem, 
využije času otevřeného kostela, kde je 

kněz přítomen, nebo zavolejte na telefon 
farnosti a dohodněte osobní schůzku.

K osobní schůzce přijďte na recepci.
Pokud chcete o něčem hovořit s konkrét-
ním knězem, domluvte se s ním osobně.
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bychom na  tebe někdy zapomněli, připo-
meň se nám způsobem tobě vlastním – mi-
losrdenstvím a  něžnou láskou. Přijmi nás, 
malý Králi, do  svého Nejsvětějšího Srdce 
jako své malé bratry a sestry a obejmi nás 
svou láskou.

 Amen.

Adventní duchovní obnova farnosti

Na  sobotu 5. prosince byla naplánována 
obnova farnosti. Protože nelze očekávat, 
že by do té doby mohl být počet účastníků 
vyšší než 30, připravují spolubratři Jan Fojtů 
a Petr Boštík audio (a možná i video) nahráv-
ku svých podnětů k prožívání adventní doby 
podle evangelií adventních nedělí. Budete 
mít možnost si je ze stránek farnosti stáh-
nout, poslechnout či zhlédnout. Ke  svátost 
smíření využijte průběžně čas, kdy je kos-
tel otevřen. Zvláště ke  zpovědi zveme děti 
a mezi nimi ty, které byly letos poprvé u sto-
lu Páně.

František

Advent jako příležitost k obnově
manželství aneb přikládáme do ohně 
s Irenou a Petrem Smékalovými

Od 1. neděle adventní najdete na stránkách 
naší farnosti terezicka.cz cca 40minutové 
video a  dárek navíc. U  ohně se vyprávěly 
příběhy plné radosti i smutku, vážnosti i hu-
moru, inspirace z  toho, co fungovalo, nebo 
naopak toho, co nefungovalo.  Cílem příbě-
hů bylo naučit se dělat něco jinak, ve slova 
smyslu nově, nebo oprášit známé, nicméně 
nepoužívané. Manželé jsou zváni k  virtu-
álnímu posezení u  tepla rodinného krbu 
manželů Smékalových, kteří nabídnou ode 

všeho trochu. Budou se sdílet s  tím, co jim 
funguje, co je stále ještě (po 20 letech man-
želství) zarmoutí. Nabízí inspiraci, povzbu-
zení, nové myšlenky, zasmání se. Smékalovi 
jsou věřící, mají 5 dětí, spolu pracují v sou-
kromé manželské poradně. Oba mají letitou 
praxi v oblasti poradenství a  seminářů pro 
manžele. Spolupracují s Centry pro rodinu, 
NF Credo, YMCA. Jako supervizoři pracují 
s mnoha sociálními zařízeními. A jak říkají, 
jsou stále na cestě.

František

Připojíte se k našemu 
společnému putování? 

Letošní rok je v mnohém zvláštní, a tak při-
cházíme i  s  mimořádnou nabídkou na ad-
ventní čas. Můžete se zapojit do společného 
adventního putování, které má tři rozměry 
pro různé skupiny a vy si můžete vybrat, jak 
se zapojíte. Můžete se aktivně zapojit nebo 
zůstat jen v roli diváka – pozorovatele. Veške-
ré informace ke všem třem aktivitám najdete 
na webu: www.adventka.webnode.cz

1. Od Adama ke Kristu 
– pro rodiny s dětmi 

Zapojte se do aktivity pro rodiny Od Adama 
ke Kristu, kterou si pro vás připravil dětský 
tým. Během adventu si budeme hledat čas 
navzájem pro sebe v rodině a také pro rodi-
ny v naší farnosti. Každý den od 29. 11. 2020 
do  23. 12. 2020 se setkáme v  19.15 hod., 
na Youtube kanálu Farnost Kobylisy.
Bude to čas společně naslouchat Písmu sva-
tému, společně se modlit a také se vzájemně 
inspirovat, jak prožíváme advent a  jak se 
nám daří nacházet si v rodině na sebe čas. 
V roli youtuberů se budou střídat jednotlivé 
rodiny.

Anketa – reflexe doby 
koronavirové ve farnosti

Protože procházíme něčím, s čím nemají zku-
šenost ani mnohé předcházející generace, 
zveme vás k  reflexi prožívání koronavirové 
doby. Budeme vděčni, když odpovíte na pár 
otázek ankety. Odpovědi poslouží jako pod-
něty k životu farnosti v době pandemie (po-
kud přijdou další vlny), ke  slavení adventu 
a  Vánoc či jako inspirace a  povzbuzení pro 
ostatní. Souhrn odpovědí bude posléze umís-
těn na web či vložen v lednového Kobylístku.

Děkujeme.
František Blaha a Tomáš Redlich

Otázky poskytujeme i těm, kteří nemají pří-
stup k  internetu. Odpovědi můžete poslat 
e-mailem nebo vhodit do schránky pod dět-
skou nástěnkou v kostele.

 ▸  1. Co tě doba koronaviru naučila nebo čím 
tě obdarovala?

 ▸ 2. Co je pro tebe nejtěžší?
 ▸  3. Můžeš se podělit o svědectví, které by 

mohlo povzbudit ostatní?
 ▸  4. Prožíváš nějaké on-line společenství, oslo-

vila tě nějaká přednáška či program a můžeš 
napsat jaké, případně poslat odkaz?

 ▸  5. Co si myslíš, že lidé v současné situaci 
nejvíc potřebují?

 ▸  6. Víš ve svém okolí o lidech, kteří potře-
bují pomoc, kterou nejsi schopen zajistit 
sám/sama?

 ▸  7. Napadá tě, jak bychom jako farnost i při 
omezeném setkávání mohli prožít advent?

 ▸ 8. A Vánoce?
 ▸  9. Jak jsi spokojen(-a) se současnou nabíd-

kou ve farnosti?

Co aktuálně lidem ve farnosti nabízíme: 
 ▸  1. otevřený kostel 7 hodin denně: modlit-

ba, adorace, svátosti, rozhovor s knězem; 

 ▸  2. možnost kontaktovat farnost, kněze: 
osobně, telefonicky, e-mailem, po  domlu-
vě i přes jiný komunikační prostředek on-
-line; 

 ▸  3. nedělní streamovaná bohoslužba 
v 10.30; 

 ▸  4. nabídka pomoci (lidí, kteří jsou ochotni 
pomoci, je dost, nejsou požadavky na tuto 
pomoc); 

 ▸  5. některá společenství a programy pokra-
čují on-line; 

 ▸  6. probíhá e-Beta (setkání nad Písmem 
jednou týdně) a otevře se ostatním

 ▸  10. Chybí ti v  současné nabídce něco 
z toho, co se děje, a není tam uvedeno?

 ▸  11. Prostor napsat to, co se do předcházejí-
cích otázek nevešlo:

Kdo jsi?
Můžeš/můžete napsat jméno či e-mail, zda 
jsi muž, anebo žena a kolik je ti let.

Děkujeme.

Zasvěcení dítěti Ježíš
(Pro modlitbu u jesliček v rodině)
Ježíši, Božské dítě, věříme v  tebe, doufáme 
v tebe, milujeme tě a klaníme se ti jako své-
mu Králi. Svou moc a slávu jsi skryl do po-
doby malého dítěte. Mnoho národů světa 
tě takto uctívá. I  my tě uctíváme ve  tvém 
Dětství, jako našeho Pána, Spasitele a Boha, 
který všemu vládne a všechno tvoří nové.
Věříme, že nás miluješ, proto chceme dnes 
začít nový život. Prosíme tě, smiluj se nad 
námi, odpusť nám naše hříchy a stvoř nám 
srdce čisté – srdce dítěte. Ty víš, že nejsme 
schopni bez tvé pomoci vykonat žádný dob-
rý skutek. Dej nám své požehnání, abychom 
byli schopni konat alespoň malé skutky lás-
ky. Odevzdáváme se ti. Dívej se našima oči-
ma, usmívej se naším úsměvem, promlouvej 
našimi ústy, pracuj našima rukama. A kdy-
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Zapojit se může každá rodina, dostanete in-
strukce a podklady. V případě zájmu pošlete 
zprávu na mail 
terezickaprodeti@gmail.com. 

Nebojte se, není to nic těžkého, inspirace 
získáte každý večer v 19.15 hod.
Aktivita pro rodiny bude doprovázena ce-
loadventním úkolem. Znovu zveme děti 
i  rodiče vytvořit v rodině přání pro seni-
ory. Vzor přáníčka bude u dětské nástěnky 
a na webu. Vytvořené přání doneste do kos-
tela a vhoďte do schránky u dětské nástěn-
ky. Naši kněží je pak před Vánocemi ode-
vzdají babičkám a  dědečkům v  domovech 
pro seniory. 

Připojte se, těšíme se na vás. 
Dětský tým od Terezičky

2. Galerie na téma 
důvěra, láska, naděje, pokoj.

Vytvořte výtvarné nebo literární dílko 
a  výsledek své tvůrčí činnosti zašlete na 
adresu spackova@sdb.cz . Vytvoříme tak 
společně galerii, která bude potěchou 
i povzbuzením všem. V lednu vylosujeme 
jednoho účastníka, který získá věcnou 
cenu.

3. Boží SLOVO - je pro nás křesťany 
světlem na naší cestě.

Podělte se s námi o tento svůj poklad – SLO-
VO, které je vám světlem na cestu, může 
být světlem – povzbuzením pro důvěru, lás-
ku, naději a pokoj do této doby i pro ostatní. 
Příspěvky posílejte na mail 
spackova@sdb.cz

 Anka Zamborská, 
Kateřina Jelínková, 

Eva Špačková

Úklid kostela
Zveme všechny ochotné k  předvánočnímu 
úklidu kostela a  jeho okolí v  sobotu 12. 
prosince od  9 hodin. Máte-li nějaký svůj 
oblíbený uklízecí nástroj, můžete si ho vzít 
s sebou. Děkuji předem.

František

On-line setkávání nad Písmem, 
Božím slovem, 
e-Beta pro farníky

Pán Bůh má různé cesty, jak nás lidi oslovit 
a být nám blízko. Jedním z nich je také Boží 
slovo obsažené v Bibli. V dnešní době, kdy 
máme omezené možnosti přijít na mši sva-
tou, naslouchat při ní Božímu slovu a přijí-
mat eucharistii, je o to více aktuální číst si 
Bibli, mít ji jako zdroj Boží přítomnosti. Číst 
ji můžeme sami, v rodině, ale také ve spo-
lečenství. 
A tak zveme všechny, kdo byste chtěli čer-
pat duchovní posilu z Bible ve společenství 
ostatních, na  pravidelné on-line setkávání 
nad Písmem, které probíhá každý čtvrtek 
od 19.30 do 21 h. Stačí se jen v den a čas ko-
nání připojit kliknutím na odkaz na farním 
webu v rubrice akce, nebo si nechat odkaz 
zaslat. Potřebujete kameru, mikrofon, hodí 
se případně i sluchátka. 

Kontaktní osobou je Radek Pavelka, na kte-
rého můžete směřovat případné dotazy: 
petr.jan.radek@gmail.com; 602 686 570. 

V  rubrice Já a  moje farnost tohoto čísla 
Kobylístku se můžete o e-Betě dočíst ještě 
více.
 

Tomáš Redlich

Jeden dětský 
dárek navíc

Stále probíhá akce Jeden dětský dárek na-
víc, udělejme radost dětem z Prahy 8. Více 
informací na webu farnosti v rubrice akce 
nebo u K. Jelínkové.

k.jelinkova@gmail.com, 
721 863 552

Návštěvy 
nemocných

Pokud víte o starých a nemocných bratřích 
a sestrách, kteří stojí o předvánoční návště-
vu kněze a přijetí svátostí, ozvěte se prosím 
co nejdříve na e-mail farnosti: farnost.koby-
lisy@sdb.cz, zatelefonujte na  283  029  165 
(pokud to hned nezvedneme, ozveme se 
zpět) či nechejte kontakt v sakristii. Rádi je 
navštívíme se zachováním protiepidemiolo-
gických opatření. 

František

SaleHra - Salesiánská 
předvánoční hra
Oratoř a Úterky u Terky připravili pro všech-
ny děti, mladé i jejich rodiče SaleHru, salesi-
ánskou předvánoční hru. Jedná se o několik 
venkovních tras s  úkoly s  možností vyhrát 
různé zajímavé ceny. Probíhá od soboty 21. 
listopadu do neděle 6. prosince. Více infor-
mací zjistíte na facebooku Salesiáni Kobyli-
sy a na stránkách Salesiánského střediska.
https://strediskokobylisy.cz/aktuality/dalsi-
-kolo-salehry

Dominik Vachuda

Nová výzva a pozvání: přihlaste se 
na obnovu v Duchu!

Milí farníci,
od září pro Vás připravujeme seminář Obno-
va v  Duchu Svatém, který se uskuteční od 
ledna do dubna 2021. Sami jsme seminářem 
před časem prošli, a  protože nám přinesl 
tolik dobrého, rádi bychom tuto zkušenost 
nabídli i Vám.
Zatím se přihlásilo necelých třicet zájem-
ců. Zbývá zhruba deset míst, aby se napl-
nila námi zamýšlená kapacita účastníků. 
Do konce listopadu se tedy můžete přihlásit 
buď zapsáním v  sakristii, prostřednictvím 
Google formuláře (http://bit.ly/prihlaska-
NaSeminar), anebo přímo u  faráře Františ-
ka Blahy či pastoračního asistenta Tomáše 
Redlicha.

Jistotou je změna
Jak bude seminář vypadat s ohledem na ne-
jisté vyhlídky protiepidemických opatření? 
Budeme respektovat nařízení vlády a  při-
způsobovat se. Bude-li to možné a  restrikce 
poleví, budeme se setkávat tak, jak jsme plá-
novali, jednou za  týden vždy v  neděli večer 
k  zhruba tříhodinovému programu. Pokud 
se opět sdružování lidí omezí (nebo bude 
v  únoru dosud omezeno, nikdo z  nás to ne-
dokáže odhadnout), zvolíme distanční formu 
setkávání. Přednášky i  modlitba pak budou 
on-line přenášeny a on-line se uskuteční také 
následná diskuse v  malých skupinkách, ne 
již v  tříhodinovém rozsahu, ale v  kratším. 
A jakmile se situace zlepší, opět se přesune-
me do režimu naživo.
Jsme připraveni obě formy kombinovat. Semi-
nář trvá tři měsíce, za tu dobu se v nečekané 
karanténě nebo izolaci může ocitnout každý 
z  nás. Stejně tak jsme ochotni vyjít vstříc 
těm, kdo by chtěli být on-line celou dobu se-
mináře, třeba s ohledem na osobní situaci.
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Modlitba za vnitřní svobodu od
strachu a roráty on-line
- rozcestník užitečných odkazů

Na  farním webu www.terezicka.cz je 
na  úvodní stránce mezi pohyblivými ob-
rázky rozcestník užitečných webových od-
kazů. Nově na něm najdete např. modlitbu 
Vojtěcha Kodeta za vnitřní svobodu od stra-
chu a roráty on-line. Ale také inspiraci pro 
duchovní život nejen v době bez veřejných 
bohoslužeb. Dále užitečnou zábavu přede-
vším pro děti a různé další podněty a infor-
mace. 

Tomáš Redlich

Úterky u Terky
V úterý 1. 12. se bude konat další online Vel-
ký Úterek, tentokrát se salesiánkou Janou 
Markovou na téma: Jak mluvit o Bohu? Roz-
hovor můžete sledovat živě na  Facebooku 
Úterky u Terky.

Daniel Blažek
daniel.blazek@strediskokobylisy.cz

Nové spolčo 
pro mládež

Zveme mladé do nového křesťanského spo-
lečenství pro mládež od 14 do 15 let. Setká-
vání spolča zahájíme společnou týdenní 
akcí v létě 2021. 
Chtěli bychom, aby mladí ve  spolču zažili 
partu vrstevníků, mohli se ptát na  otázky 
víry a byli doprovázeni na jejich cestě k do-
spělosti. Setkávání by mělo vyústit v  mož-
nosti účastnit se animátorské školy a pozdě-
ji přípravy na biřmování. 

Společenství je určeno pro mladé, kteří 
budou mít v  září 2021 věk od  14 do  15 let. 
Zájemci se mohou hlásit Janu Fojtů do  31. 
prosince 2020 osobně nebo na adrese: jan.
fojtu@strediskokobylisy.cz. 
Za celý tým, který se těší na společné setká-
vání

salesián Jan Fojtů

Rybova Česká 
mše vánoční

Mrzí nás to, ale vzhledem k  aktuálním 
okolnostem to bohužel vypadá, že tradiční 
Rybovka v  podání Sboru sv. Terezie letos 
zřejmě nebude. Pokud by se situace zlep-
šila, což nikdo dopředu neví, zkusíme re-
agovat.

Zbyněk Müller

Farní ples 
2021

Milí přátelé, oznamujeme vám, že ples naší 
farnosti, který jsme plánovali na  leden 
příštího roku, budeme muset přesunout 
na  rok další, tedy 2022. Trvající přísná 
opatření, která i  při uvolnění znamenají 
omezení počtu návštěvníků hromadných 
akcí, nám neumožňují ples uspořádat. 
V plesovém týmu ale nezahálíme a chceme 
vám nabídnout alespoň nějakou možnost 
setkání a  společné akce. Jak to vše pro-
běhne a  co pro vás chystáme, zveřejníme 
v příštím čísle Kobylístku a také na našem 
webu našem webu a  facebooku Salesiáni 
Kobylisy. Máte se určitě na co těšit! Za ple-
sový tým vás zdraví
 

Markéta Gregorová

Vyzkoušeli jsme to!
Doba je opravdu nejistá. Na  začátku října, 
kdy počty nakažených, a  hlavně hospita-
lizovaných začaly dramaticky vzrůstat, 
jsme zvažovali možnost seminář přesunout 
do  „lepších“ časů. Chtěli jsme Vám přece 
předat tu nádhernou zkušenost společen-
ství, kterou jsme načerpali při minulém se-
mináři: vzácnou atmosféru blízkosti, sdílení, 
intenzivní modlitby, vzývání Ducha, zpěvu 
a  hudby, svědectví víry.  A  ne to neosobní 
on-line prostředí se sluchátky na uších, kolí-
sající kvalitou zvuku a světýlkem kamery …
Jenže i náš přípravný tým se musel scházet 
on-line. Právě kvůli tomu, abychom se do-
mluvili, zda a jak seminář přesunout. A tak 
jsme si tím prošli. Ano, neustále hlídáte, 
abyste měli včas vypnutý nebo naopak za-
pnutý mikrofon. Ano, míří na  Vás kamera 
a je vidět nakřivo pověšená lampa a sympa-
tický nepořádek v poličkách za Vámi. Za jed-
no dvě sezení si ale zvyknete.
Zjistili jsme, že i  on-line lze sdílet těžkosti 
a pochybnosti všedního dne, i on-line se dá 
prožít společenství, modlitba, prosit, chválit, 
žehnat i dělat vtipy. Být si nablízku. Mít ra-
dost, že se vidíte. A  věřit, že Pán si k  nám 
cestu najde. On je Ten hlavní. Ten, kdo nás 
zve. Jistota i v nejisté době.
Těšíme se na Vás!

Za přípravný tým Jana, Marek, Veronika, 
Petr, Kateřina, Markéta a František

Díky za vaši podporu! Konec 
roku – potvrzení darů 

Děkuji všem, kdo jste letos jakýmkoli způ-
sobem podporovali provoz kostela a farnos-
ti. Děkuji všem, kteří farnost podporujete 
i  v  této složité době. (A  děkuje i  charita, 
které jste 8. 11. v  kostelních pokladnách 
přispěli částkou 23.834 Kč. Na  misijní čin-

nost se obdobným způsobem vybralo 22. 11. 
rovných 20.000 Kč.) Dary jednotlivců spolu 
s kostelními sbírkami jsou hlavními dvěma 
zdroji k pokrytí provozu farnosti. Jsem velmi 
vděčný každému, kdo jakýmkoli způsobem 
přispěl nebo ještě přispěje. Na dary zaslané 
na  farní účet 205391359/0800 vám rád vy-
stavím potvrzení ke  snížení zdanitelného 
základu vašich příjmů. Pokud na  někoho 
z   vás zapomenu nebo nemám vaši adresu, 
pak se prosím připomeňte, nejlépe na  farní 
e-mail. Samozřejmě rád vystavím i potvrzení 
těm, kdo přinesou dar v hotovosti. Bůh vám 
odplať vaši velkorysost finanční, modlitební 
nebo jakoukoli další.

František

Adventní trhy letos jinak
Speciální doba si žádá speciální přístup 
a  protože jsme se toho nezalekli, adventní 
trhy proběhnou letos trochu jinak!
Přijdeme sice o  náš klasický předvánoční 
mumraj a obvyklou strkanici :o), ale byla by 
škoda to letos úplně vynechat, proto jsme 
nakonec zvolili formu dlouhodobé prodejní 
výstavy v prostoru salesiánské recepce od 1. 
do 3. neděle adventní (29. 11. - 13. 12.) v době 
otevření recepce ve všední dny, aktuálně 8 - 
18 hod., + neděle v době otevřeného kostela 
(8.30 - 10 hod. a 15 - 19 hod.).
Od  návštěvníků očekáváme dodržování 3R 
(ruce, roušky, rozestupy) – dezinfekce rukou 
při vstupu do prostoru, kde bude galerie vý-
robků instalována, roušku zakrývající ústa 
i nos a rozestupy minimálně 2 m. Ale může-
te klidně dodržovat 4R – přidat ještě radost, 
budeme rádi. Nakouknout můžete naživo 
anebo trochu předem na adrese: https://ad-
ventrhy-terezicka.webnode.cz/

Těšíme se na vás! 
Za celý tým tvůrců Jitka Čaplová
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Tříkrálová sbírka 
2021

Vážení přátelé, v listopadovém Kobylístku 
jsme Vás informovaly o tom, že Tříkrálová 
sbírka by se měla uskutečnit  i  příští rok 
od 1. do 14. ledna. Vzhledem k   pandemii 
koronaviru je situace stále nejistá a  řada 
tříkrálových koledníků a  dárců zůstane 
pravděpodobně doma. Přesto doufáme, že 
se koledování, byť v omezené míře, usku-
teční. Bližší informace o  průběhu sbírky 
/a eventuálním koledování/ budou zveřej-
něny na  webu farnosti, jakmile obdržíme 
konečné rozhodnutí Charity, která sbírku 
ve  prospěch sociálních služeb a  projektů 
organizuje.

Vedení Charity /ADCH Praha/ již nyní zru-
šilo níže uvedené akce, které se měly ko-
nat 3. ledna 2021: Požehnání koledníkům 
Tříkrálové sbírky 2021 v kostele sv. Tomá-
še v Praze 1 a Tříkrálový průvod. Místo Po-
žehnání koledníkům v kostele sv. Tomáše 
se připravuje požehnání koledníkům, kte-
ré bude neveřejné a bude se přenášet v TV 
Noe. /Podrobnosti zatím nebyly upřesně-
ny/.

Z  tohoto důvodu Vás prosíme, pokud mů-
žete, přispějte do  virtuální tříkrálové ka-
sičky na: 
https://www.trikralovasbirka.cz, kde bude 
v budoucnu otevřena platební brána. Uva-
žujeme i o umístění tradiční tříkrálové ka-
sičky v recepci Salesiánského centra, kam 
by bylo možné  vložit svůj příspěvek. 

Díky za  pochopení a  za  Vaši štědrost. 
Za organizační tým

E. Hýsková a M. Vinklárková 
trikralovasbirka.kobylisy@email.cz

Vyhořelý pravoslavný kostel
Prosíme o  solidaritu s  pravoslavnou církví, 
a  pokud můžete, o  příspěvek na  liturické 
vybavení vyhořelého kostela sv. Archanděla 
Michaela v Praze. Děkujeme vám. 

http://parohiapraga.eu/

Poděkování za virtuální 
Bazárek

Když jsme o Bazárku v této netradiční for-
mě se Štěpánkou v létě přemýšlely, byla to 
pro nás veliká neznámá. Máme však z něj 
velikou radost! FB skupinka čítá 99 lidí, 
objevilo se v  ní více než 300 věcí k  pro-
deji, na  internetových stránkách máme 
okolo 80 inzerátů. V kasičce na recepci se 
do půlky listopadu sešlo 750 Kč, další pří-
spěvky putovaly přímo na  účet střediska. 
Výslednou částku výtěžku pro středisko 
tedy přesně nevíme, ale to vůbec nevadí 
:) Moc děkujeme farnosti, středisku a vám 
všem, kdo jste se do Bazárku v této formě 
zapojili! Kasička na  recepci bude do  28. 
11., k tomuto datu bude Bazárek oficiálně 
ukončen. 
Ale: na základě výsledku naší miniankety 
FB skupinka (Virtuální podzimní bazárek 
u sv. Terezičky) i webové stránky Bazárku 
(www.bazarek.jednoduse.cz), budou fun-
govat dál, i po 28. 11. bude možné i nadále 
sdílet nabídky a  poptávky, takže vlastně 
pokračujeme... A  pevně věříme, že Jarní 
bazárek už bude naživo :)

Štěpánka Syrová 
a Markéta Skalská

A  my moc děkujeme Štěpánce, Marké-
tě a  dalším, kteří bazárek takto vymysleli 
a zorganizovali.

František
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e-Beta
On-line setkávání nad nedělním evangeliem 

Vznik našeho společenství Beta 
(e-Beta)

Naše společenství Beta funguje již více než 
tři roky. Většina z  nás nejdříve navštěvo-
vala kurz Alfa pro dospělé, který probíhal 
v  roce 2017, a  následně využila možnosti 
společného setkávání nad Písmem. Už bě-

hem kurzu Alfa jsme oceňovali možnost 
společného setkávání a  vzájemného obo-
hacování se při promýšlení různých otázek 
víry a  poznávání Boha. Ze společně sdíle-
ného nadšení a za pomocí některých členů 
týmu kurzů Alfa se zrodilo naše společen-
ství Beta, kde se pravidelně setkáváme nad 
textem evangelia, které se čte následující 

neděli. Jsme otevřené společenství, takže 
se k  nám postupně přidali další absolven-
ti kurzů Alfa. Dochází k přirozené a volné 
obměně, nicméně postupně se vytvořila 
skupina lidí, kteří se rádi potkávají neje-
nom nad Písmem, ale rádi podnikají i další 
společné aktivity. Podstatou našeho spole-
čenství ale zůstává modlitební setkávání 
nad biblickými texty nedělních evangelií. 
Už během jarních karanténních opatře-
ní jsme hledali způsoby, jak pokračovat 
v  našich schůzkách alespoň on-line. To se 
nám nakonec podařilo formou videohovorů 
a během podzimní vlny pandemie Covid-19 
jsme se k  této formě opět vrátili. Rádi by-
chom tuto možnost čerpat z  Božího slova 
ve  společenství nabídli i  dalším farníkům, 
kteří se potřebují v  dnešní době setkávat 
s Pánem, ale do kostela a ke sv. přijímání se 
tak často nedostanou. 

Obsah setkávání...Metoda „Tří kroků“, 
sdílení, společná modlitba, diskuze

Pro rozjímání nad Písmem používáme me-
todu „Tří kroků“, která vznikla v  prostředí 
českých salesiánských formačních komunit 
a  v  naší farnosti ji zavedl a  dle svých zku-
šeností upravil salesián Ladislav Heryán. 
Během našich setkání se snažíme dodr-
žovat strukturu, která spočívá na  začátku 
ve  společné modlitbě, následném ztišení, 
soustředění a  modlitbě k  Duchu svatému. 
Jeden z nás přečte text nedělního evangelia 
a  ostatní naslouchají, nechávají se oslovit 
Božím slovem. Následuje ticho (asi 10 mi-
nut) pro osobní meditaci a  soustředění se 
na přítomnost Boží. Na závěr tiché meditace 
se postupně snažíme odpovědět na  3 otáz-
ky (proto metoda „Tří kroků“). 1) Která věta 
nebo verš je pro daný text nejdůležitější? – 
snažíme se pochopit, co je poselstvím dané-
ho úryvku, 2) Čemu nerozumím? 3) Co mne 
osobně zasahuje a proč? 

Odpovědi na  otázky lze promýšlet různým 
způsobem, ale nejcennější je, když nám 
spíše samy vyplynou, než když je cíleně 
hledáme. Vycházíme z toho, že nehledáme 
„správné“ odpovědi, ale snažíme se nad tex-
tem meditovat a  zaslechnout „Boží hlas“, 
pochopit, jak k nám text Písma promlouvá 
právě dnes v naší konkrétní životní situaci. 
Asi nejcennějším krokem je odpověď na po-
slední otázku, při které je pro nás důležitá 
otevřená atmosféra naší skupiny a vědomí, 
že všechno vyslovené zůstává mezi námi 
a  že zároveň naše otevřenost a  sdílení je 
obohacením pro ostatní. Metodu uzavíráme 
závěrečnou společnou modlitbou, která je 
výsledkem celého našeho setkání nad Pís-
mem a často vychází ze společného sdílení 
a z toho, jak nás přečtené evangelium oslo-
ví. Nakonec se vracíme k tomu, čemu jsme 
nerozuměli, a diskutujeme nad tím. 

Pozvání na e-Betu

Na  závěr bychom vás rádi srdečně pozva-
li na  naše pravidelné on-line setkávání 
nad Písmem, které probíhá každý čtvrtek 
od  19.30 do  21 hod. a  je otevřeno dalším 
účastníkům. Stačí se jen v den a čas konání 
připojit kliknutím na zaslaný odkaz. Najde-
te ho také na  farním webu v  rubrice akce. 
Potřebujete kameru, mikrofon, hodí se pří-
padně i sluchátka. Kontaktní osobou je Ra-
dek Pavelka, na  kterého můžete směřovat 
případné dotazy petr.jan.radek@gmail.com

Za společenství Beta, 
Marián a Mirka Kročkovi 



Kobylístek prosinec 202014 15

POZVÁNKY ODJINUD ZPRÁVY ZE SADBY

Dobrovolnické modlitební kartičky
Jako každý rok, tak i letos máte možnost si 
jednoho našeho dobrovolníka „adoptovat“ 
a podporovat ho svou modlitbou či pomyšle-
ním. Napište mu dopis, nakreslete obrázek 
nebo přispějte na jeho službu. V kostele mů-
žete najít jejich modlitební kartičky. Vyberte 
nebo vylosujte si jednu a tvořte tak společně 
s nimi svět lepším. Kvůli pandemii letos dob-
rovolníci odjíždějí později, než je obvyklé. 
6 je jich již na  místě (18. listopadu dorazil 
do  Zambie „nejčerstvější“ dobrovolník On-
dřej Škvařil) a 5 ještě čeká na vyřízení víz, 
ukončení v práci a další potřebné věci, které 
jsou nezbytné k jejich vyjetí na službu.

ZPRÁVY ZE SADBY

Vánoční dárek, 
který potěší nadvakrát
Přemýšlíte, jakým dárkem udělat radost 
svým blízkým pod stromečkem? V loňském 
roce vydala SADBA ve  spolupráci s  dobro-
volnicí Janou Jeklovou knížku Děti ulice, kte-
rá vypráví o osudech keňských dětí a dobro-
volnickém životě. Veškerý výtěžek z prodeje 
putuje na  podporu misijních dobrovolníků, 
kteří podobně jako Jana pomáhají potřeb-
ným dětem a mladým lidem.
Knížku si můžete objednat na 
objednavky@sadba.org, 
nebo si ji vyzvednout po  domluvě u  nás 
na Sadbě.

Nový ročník přípravy dobrovolníků je zahájen
O víkendu 20. – 21. listopadu probíhalo on-
line setkání budoucích dobrovolníků. Máme 
radost, že jsme se mohli alespoň virtuálně 
setkat s 22 mladými lidmi, kteří se nebojí dát 
rok života službě. A věříme, že Pán si vede 
jejich kroky. 

Za tým SADBY 
Helena Janíková 

www.sadba.cz, 
www.adopcenablizko.cz

Centrum pro rodinu 
arcibiskupství pražského 

Vážení přátelé, s nadějí, že se situace bude 
časem pomalu zlepšovat posíláme nabídku 
našich programů. Přihlašování a další infor-
mace najdete na našem webu 
http://www.apha.cz/cpr

Adventní zastavení pro manžele, 
5. prosince
přípravou na  obnovu manželských slibů 
ve svátek Svaté rodiny bude provázet P. Petr 
Glogar OCD, Sv. Vojtěch od 15 do 18 hodin. 

Seminář Základy teologie manželství 
nejen pro ty, kdo připravují snoubence, 
23. ledna
v  sále Pastoračního střediska od  10.00 

do 15.00, povede doc. Ing. Mgr. Aleš Opatr-
ný, Th. D. 

Společná příprava na život v manželství 
– 26. ledna až 16. března
vždy v  úterý od  19.30 do  21.30 (Kolejní 4, 
Praha 6 – Dejvice).

Pokud i nadále nebude setkávání mož-
né, zajistíme programy distanční for-
mou.

Pro povzbuzení a  inspiraci zveme na www.
manzelstvi.cz s  tématy: správný směr, ne-
chceš mi ještě něco říct?, na čem stojí zdra-
vé sebevědomí, den opečovávání. 

Pokojný čas přejí
Jana Šilhavá a Klára Kudrnová
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Potom jsem pochopil, 
že pomoc najdu jen v kostele.

Toto září k nám nově přišli čtyři salesiáni. Tak jsme si je s mojí 
rozhovorovou kolegyní Kamilou spravedlivě rozebraly a postupně je 
budeme na stránkách Kobylístku v rozhovorech představovat. 
Jenda mluvil pomalu a rozvážně. Přesto se snad podařilo 
jeho dosavadní životní cestu lehce zachytit. 

Odkud pocházíš?
Vyrůstal jsem ve  Valašských Kloboukách, 
kousek od  slovenských hranic. Tam jsem 
žil do  svých 18 let a  potom jsem žil různě 
ve světě. 

A z jaké rodiny pocházíš?
Z křesťanské. Jsme čtyři sourozenci a já jsem 
nejstarší. Sestry jsou vdané a bratr ženatý. 
Žijí všichni v  Kloboukách a  v  Brně. Taťka 
před 11 lety zemřel, tak je mamka sama. 

Předpokládám tedy, že víru ti předali 
rodiče.
Chodili jsme do kostela. Mamka nás k víře 
víc vedla, ale taky to moc nehrotila. Já třeba 
šel k biřmování až mnohem později, než se 
chodívá, protože jsem dřív prostě nechtěl. 
Taky dědáček, taťka od taťky, byl hodně vě-
řící. Svoji osobní víru jsem si ale našel dost 
pozdě. Až po  vysoké škole, kdy už jsem žil 
ve  Zlíně. Až tam jsem právě začal chodit 
na přípravu k biřmování.

A jak se to tak v tom Zlíně stalo, že ses 
začal připravovat k  biřmování a  našel 
jsi svoji osobní víru?
Po  lesnické fakultě na vysoké škole v Brně 
jsem přišel pracovat do Zlína na Pozemkový 
úřad. Byl jsem v novém městě, sám a prožil 
jsem si takové divočejší období. Potom jsem 
pochopil, že pomoc najdu jen v kostele. Byd-
lel jsem v podnájmu kousek od salesiánů, tak 
jsem tam každé úterý začal chodit na mše, 
při kterých namísto kázání byla spíš kate-
cheze na konkrétní téma. A najednou jsem 
tomu rozuměl. Začal jsem číst Bibli, modlit 
se denně růženec a  taky jsem začal chodit 
ke svátostem. To všechno jsem předtím ne-
dělal. Tím se mi otevřela cesta k biřmování 
a také jsem tím vlastně začal objevovat cír-
kev. V Kloboukách jsem sice chodil do kos-
tela a měli jsme partu, se kterou jsem jezdil 
na tábory, ale oni nebyli kosteloví. Na vysoké 

jsem také moc kostelových přátel neměl, jen 
jsem chodil do kostela. Teprve ve Zlíně jsem 
začal objevovat život ve farnosti a začal jsem 
se motat u salesiánů. Na Pozemkovém úřadě 
jsem byl celkem tři roky, ale hned po prvním 
půlroce jsem si říkal, zda nemám dělat něco 
úplně jiného. Tehdy mě právě napadlo, zda 
nemám být knězem. Dalšího půl roku jsem 
se tomu bránil, ale pak už se to nedalo vy-
držet. Šel jsem tedy za  jedním salesiánem 
ve Zlíně a zbytek působení na Pozemkovém 
úřadě jsem už věděl, že budu knězem. 

Znamená to tedy, že dřív přišlo rozhod-
nutí stát se knězem, než salesiánem?
Asi ano. Jel jsem se podívat i  do  semináře 
a povídal jsem si o svém povolání s diecéz-
ním knězem, ale přišlo mi tak trochu zbyteč-
né se jen připravovat na službu kněze. Ne-
viděl jsem smysl v tom jít do konviktu, kde 

Jan Fojtů s hlavním představeným salesiánů do-
nem Ángelem Fernándezem Artime
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nikoho neznám, když u salesiánů už nějaké 
zázemí mám. Taky mi připadalo, že jako sale-
sián bych mohl být užitečnější. Skončil jsem 
na Pozemkovém úřadě a jeden rok jsem u sa-
lesiánů ve Zlíně dobrovolničil. Zvlášť jsem to 
nevykřikoval, ale už jsem tušil, že se stanu 
salesiánem. Po roce ve Zlíně jsem šel do Se-
branic, kde byl tzv. přednoviciát. Tam jsem 
se musel definitivně rozhodnout, zda se chci 
stát salesiánem. Moje další cesta už byla pro 
salesiána klasická. Sebranice, Poprad, první 
sliby. Dva roky teologie v Českých Budějovi-
cích, rok asistence v  Brně – Líšni. Zkoušel 
jsem pokračovat ve  studiu teologie v  Itálii, 
ale moc to nešlo. Vrátil jsem se tedy do Plz-
ně na  další dva roky asistence. Teprve po-
tom jsem odjel na čtyři roky do Turína. Když 
jsem skončil v  Turíně, poslal mě ještě Petr 
Vaculík do Zlína. Tam jsem přišel jako jáhen 
a měl jsem tam v září 2019 kněžské svěcení. 
Původně jsem myslel, že tam tak dva tři roky 
pobudu. Je tam velká farnost, hodně se tam 
slouží svátosti, svatby, křty, je tam středis-
ko a  chodí se učit náboženství na  církevní 
školu. Ke  všemu bych tam trochu čichnul. 
V  lednu ale volal Martin s nabídkou Prahy, 
na kterou jsem kývl. 

Stejně mi to připadá hodně rychlá ces-
ta, od hledání osobní víry k rozhodnutí 
stát se knězem a salesiánem. 
To asi ano. Říká se, že když cítí povolání kon-
vertita, tak by měl tři roky počkat. Bylo to 
tedy v mém případě rychlé, byť nejsem kon-
vertita v pravém slova smyslu, protože jsem 
vyrůstal ve  věřícím prostředí. Ale já to tak 
prožíval už předtím a  dost možná se tomu 
bránil, zejména na vysoké. Potom už nebylo 
moc na co čekat, protože jsem měl svůj věk. 
Věčné sliby pro mě byly velkým krokem. Při 
nich jsem velmi vnímal odevzdání se. S kněž-
ským svěcením sice přibylo mnoho věcí, ale 
zásadnější pro mě byly věčné sliby. Kněžské 
svěcení pro mě byla změna formy, dostal 

jsem se dopředu, k oltáři. K věčným slibům 
mi velmi pomohl Turín. Byli jsme tam velká 
komunita, ke stovce bratří. Do Turína jsem 
šel ve  34 letech, italsky jsem moc neuměl 
a dost jsem s tím bojoval. Moc se mi tam ale 
líbilo. Mohl jsem poznat, jak naše kongrega-
ce vypadá i jinde ve světě. Slyšet od bratří z ji-
ných zemí, jak to u nich chodí. V Turíně jsou 
také naše kořeny, všechno tam bylo v dosa-
hu. Aspoň jednou za rok jsem potkal hlavní-
ho představeného. O víkendech se tam jezdí 
na apoštolát. Já jezdil na jedno místo do Ale-
xandrie, asi hodinu vlakem a potom na peri-
ferii Turína, do diecéze, kde byla oratoř. To 
se mi líbilo, protože jsem se dostal k lidem. 
Hodně mi to dalo, přestože to nebylo snadné. 
Italové mají mnoho věcí jinak, než jsme zvyk-
lí. Také jsou velké rozdíly mezi jednotlivými 
regiony. Například v bohatší Lombardii a Ve-
neto mají ještě salesiáni velké školy, se třeba 
tisícovkou žáků. Stát tam školy nepodporuje, 
takže jsou soukromé, a  tedy dost prestižní, 
ale ne každý si je může dovolit. Také povolá-
ní mezi salesiány je z těchto regionů více než 
například z Piemontu, ve kterém leží Turín. 
Ta naše země je taková zahrádka, relativně 
malá, jsme tu všichni Češi, není tu mnoho 
cizích národností. Vše by se tu dalo snadno 
vyřešit. Kdežto Itálie je ohromná země, kde 
sever je naprosto odlišný od jihu. Každý regi-
on má svoji jistou autonomii, žije tam mnoho 
cizinců. Do  oratoří tam chodí právě hodně 
děti cizinců, kteří přišli sami jako děti v de-
vadesátých letech minulého století. Já to čas-
to přirovnávám k tomu, že ukočírovat Itálii je 
jako hospodařit na ohromném poli, zatímco 
Česká republika je taková zahrádka. 

Bylo něco, co v  tobě vzbuzovalo oba-
vy, když ses stal knězem? Třeba i  ryze 
praktické věci.
Zpočátku mi přišlo nepředstavitelné, že 
budu už vždycky při mši u  oltáře. Po  roce 
už mi to tak nepřijde, ale před svěcením mi 

to přišlo zvláštní. Celkově mě to naplňovalo 
obavami, protože já se obecně nových věcí 
obávám. Obavy jsem měl i ze Zlína, kde jsem 
začínal a měl jsem se tam vrátit jako jáhen 
a být vysvěcený na kněze. Nakonec to bylo 
ale perfektní. Vrátil jsem se do farnosti, kte-
rou jsem znal. Od ledna, kdy už jsem věděl, 
že půjdu do  Prahy, tak jsem setrvání tam 

prožíval ještě jinak. Věci, které mě tam tře-
ba štvaly, se mi začínaly až líbit, když jsem 
věděl, že odejdu. 

Mě třeba napadá, že bych měla obavy, 
co říct ve zpovědnici na vyznání hříchů. 
Že se prostě dostanu do situace, kdy ne-
budu vědět co na to říct.
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Je pravda, že zpovídání jsem odkládal. Potom 
ale přišel někdo, že potřebuje jít ke  zpově-
di, tak jsem do toho skočil. Z toho mám asi 
nejmenší obavy. Kdybych nevěděl, tak pros-
tě řeknu, že nevím. Co řekne kněz, není tak 
důležité. Lidi si představují, z čeho se tak asi 
ostatní zpovídají, ale nakonec jsem zjistil, 
že jsou to ty samé věci, ze kterých jsem se 
zpovídal já. 

Co obvykle bylo tvojí službou v jednot-
livých salesiánských dílech, která jsi 
prošel?
Protože jsem procházel formací, tak nejčas-
těji poslouchat a učit se. Později přímá práce 
třeba v oratoři nebo společenství.

Co na tebe čeká tady?
Tento rok byl naplánovaný tak, že budu mít 
zase přímou práci v oratoři, ale do toho za-
sáhl covid. Dále Úterky, sloužení nedělních 
mší a další zapojení se do farnosti.  Můj stě-
žejní úkol zde je předat si s Vaškem Jiráčkem 
středisko. 

Když už jsi zmínil covid. Chodíš s  Vaš-
kem vypomáhat do  nemocnice pod Pe-
třín. 
Chodili jsme tam dva týdny, Vašek víc. 
Taky lehl s covidem. Vašek tam má švagro-
vou a celé to vzniklo tak trochu vtípkem. 
Ona říkala, že když mi tady zavíráme, mů-
žeme přijít tam. Následně jsme se pak už 
domlouvali s  hlavní sestrou na  výpomoc 
na oddělení následné péče. Sestry vypada-
ly, že jsou za naši výpomoc rády. Pomáhali 
jsme zejména s hygienou a u obědů. Ještě 

tam s námi chodil Franta Blaha a taky Voj-
ta Sivek jezdí do  jedné nemocnice v Krči, 
ale spíš jako kaplan. 

Jak relaxuješ, když potřebuješ vypnout 
od povinností a služby?
Hodně jezdím na  kole a  beru to teď tak, 
že chci poznat Prahu, tak se k  tomu kolo 
hodí. Taky jezdím rád do  přírody a  tady, 
ve  velkém městě, si toho zvlášť považuji, 
že můžu z  města vypadnout. Teď, když už 
je chladněji, sednu do  vlaku a  jedu někam 
za Prahu. Taky jsme využili toho, že vypadly 
pronájmy hřiště a začali jsme hrát nohejbal. 
Tím, že jsme početnější komunita, dokáže-
me postavit i tři na tři. Já fotbal neumím, ale 
ve Zlíně chlapi hráli nohejbal a tam jsem se 
to naučil. Je prima, že za tím nemusíme ni-
kam jezdit.  Ve srovnání s Turínem je tady 
v Praze mnohem snazší se dostat do přírody 
a toho si vážím. Turín je placka, navíc bývalý 
římský tábor, takže všechny ulice jsou tam 
do pravého úhlu. Na jedné straně malé hory, 
na druhé sice velké, Alpy, ale daleko. Praha 
je mnohem členitější. A  přívětivější. Třeba 
MHD je tady na vysoké úrovni. 

Na co se v nejbližší době těšíš?
S  Michalem Svobodou jedeme na  exerci-
cie, které jsou sice zrušené, ale zajedeme si 
do  izolace, kde i  tak duchovní cvičení pro-
žijeme. Taky bych se rád podíval za rodinou 
na Valašsko. 

 
Děkuji za rozhovor.

Olga Adámková

Ing. Jan Fojtů, nar. 21. 12. 1979, absolvent Lesnické a dřevařské fakulty Mendelovy univer-
zity v Brně, salesián. Připravuje se na převzetí Salesiánského střediska mládeže v Praze, kde 
nyní pracuje. Rád jezdí na kole a do přírody.



Kobylístek prosinec 202022 23

DĚTEM BOHOSLUŽBY A SVÁTOST SMÍŘENÍ

CITÁT

Pravidelné bohoslužby
Mše svaté jsou ve všední dny v 6.30 a v 18.30 pro omezený počet věřících.. 
Na ranní mše se není třeba zapisovat, na večerní mše se 10 lidí může zapsat v kostele 
a další přes odkaz na farním webu (na večerní bohoslužbu se zatím zapisujte jenom jed-
nou týdně, pokud dva dny před bohoslužbou vidíte, že je ještě volno, můžete se zapsat 
častěji.) Středeční dětské mše zatím nejsou. 

Nedělní mše sv. zatím v kostele nejsou, jen v 10.30 bude z našeho kostela přes stre-
am (Youtube – Farnost Kobylisy). 

Příležitost ke svátosti smíření a sv. přijímání
Kostel ponecháme otevřený 7 hodin denně ke krátké individuální adoraci a přítom-
ný kněz bude jednotlivě či v malých skupinkách podávat svaté přijímání a bude k dispo-
zici k rozhovoru či ke svátosti smíření:

Pondělí až sobota 7.00–7.30, 10–12 a 15–18.15 hodin.
V neděli 7–10 a 15–19 hodin.

Advent je období 4 týdnů před Vánoci, kdy se připravujeme 
na narození Ježíše Krista. Jedná se o postní období.

Symbolem adventu je adventní věnec se čtyřmi svíčkami.
1. neděle – Svíce proroků – památka na proroky, kteří předpověděli narození Ježíše
2. neděle – Betlémská svíce – představuje lásku a Ježíškovy jesličky
3. neděle – Pastýřská svíce – představuje radost
4. neděle – Andělská svíce – představuje mír a pokoj

Vybarvi věnec a každou adventní neděli jednu svíčku. 

Stránku dětem připravila Dominika Záškodná.
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„„Ježíš je ve svatostánku 
schválně kvůli tobě.“

(sv. Terezička)



FARNÍ AKTIVITY

každé úterý 17.30 – 18.30 Spolčo +- 14: sdílet-prožívat-tvořit, fialová klubovna nad recepcí
sudé týdny PO 19.15 Hovory o Starém zákoně, J. Schrötter, katechetická místnost
liché týdny ÚT 19.20 Nad texty papeže Františka, Josef Fiřt, žlutá klubovna nad recepcí
každý čtvrtek 19.00 – 19.30 Eucharistická adorace, kostel
2. pá v měsíci  19.00 – 20.00 Rozjímání nedělních textů Písma, katechetická  místnost
soboty večer  18.30 Mše svatá s texty z následující neděle

   Anketa, reflexe doby koronavirové ve farnosti
   Návštěvy nemocných, kontakt: farnost.kobylisy@sdb.cz, 283 029 165   
v časech otevřeného kostela Adventní svátost smíření pro dospělé i děti 
čtvrtky  19.30-21.00 On-line setkání nad Písmem - Biblí, e-Beta pro farníky
po-pá  8.00-18.00 Otevírací doba recepce Salesiánského centra
21. 11. - 6. 12.  SaleHra, Salesiánská venkovní předvánoční hra
29. 11. - 13. 12.  Adventní trhy trochu jinak, recepce Salesiánského centra
29. 11. - 23. 12. 19.15 Od Adama ke Kristu, pro rodiny, Youtube kanál Farnost Kobylisy
1. - 24.   Tvoříme na téma Důvěra - Láska - Naděje - Pokoj, pro děti i dospělé
   Dělíme se o poklad, adventní kalendář pro všechny 16+
1.  út   Online Velký Úterek, Jak mluvit o Bohu?, Jana Marková FMA, facebook
2.,9.,16. st  Výzva biskupů, mimořádný adventní půst, almužna, modlitba
5. so  Audio, video duchovní obnova farnosti, salesiáni J. Fojtů, P. Boštík
   Duchovní obnova ministrantů s Františkem Blahou, kostel
6. ne 14.00 Oslava 40 let přítomnosti salesiánek v naší vlasti, mše on-line
  18.00-21.00 Setkání pastorační rady farnosti, žlutá klubovna či online
7. - 11. po-pá 8.00-18.00 Jeden dětský dárek navíc, sběr zabalených dárků, recepce 
12. so 9.00 Předvánoční úklid kostela a farních prostor
31. čt  Termín přihlášek na letní akci pro nové spolčo mládeže 14 - 15 let

1. - 14. pá-čt  Tříkrálová sbírka, bude upřesněno zda, jak a kdy proběhne 
5.  út 18.30  Žehnání kadidla, vody a křídy, mše ze Slavnosti Zjevení Páně
   Velký Úterek
17. 1.-18. 4. ne 18.00-21.00 Seminář Obnova, Život v Duchu Svatém, farní sál či on-line
   Kurz Alfa on-line, zvažujeme uspořádání, bude upřesněno

leden

Farní aktivity proběhnou pouze tehdy, pokud to 
dovolí aktuálně stanovená epidemická opatření. !

Vánoční bohoslužby
Nevíme, jak se opatření budou vyvíjet. 
Předběžně počítáme, že o Vánocích navýšíme počet bohoslužeb. 
Sledujte prosím ohlášky na nástěnkách a na farním webu. 

Celoroční aktivity

prosinec


